
Septuagesima den 12 Februari 2017 är texten hämtad från  
Matteus evangelium 19:27-30   

Temat är ”Nåd och tjänst”  
 

Efter bibel-texten följer en predikan av Annika Vårblom Sandström, präst i S:t Lars 
församling, Linköping. Ledmotivet är att: Tron både håller och bär genom livet. 

Genom nåden är det fritt tillträde hem till Gud. I Guds rike finns alla arter kvar.   
 

Matt 19:23- 30 
23Men Jesus sade till sina lärjungar: ”Sannerligen, det är svårt för en rik att komma in i himmelriket. 24Ja, jag säger 
er: det är lättare för en kamel att komma igenom ett nålsöga än för en rik att komma in i Guds rike.” 25När 
lärjungarna hörde det blev de bestörta och sade: ”Vem kan då bli räddad?” 26Jesus såg på dem och sade: ”För 
människor är det omöjligt, men för Gud är allting möjligt.” 27Då sade Petrus: ”Vi har ju lämnat allt och följt dig. Hur 
blir det då för oss?” 28Jesus svarade: ”Sannerligen, vid världens återfödelse, när Människosonen sätter sig på 
härlighetens tron, skall också ni som har följt mig sitta på tolv troner och döma Israels tolv stammar. 29Var och en 
som för mitt namns skull har lämnat hus eller bröder eller systrar eller far eller mor eller barn eller åkrar skall få 
hundrafalt igen och ärva evigt liv. 30Många som är sist skall bli först, och många som är först skall bli sist. 

 
 
Poängen i dag är att tron håller. Tron bär. 
Petrus och vännerna har lämnat allt, dom har lämnat sina gamla liv helt, för att följa Jesus 
och vara Jesu lärjungar. I Petrus medvetande börjar han ana; ”mysteriet med Guds rike”.  
 
Guds rikes härlighet har lyst igenom vid så många tillfällen så att Petrus är både betagen och 
full av kärlek till mästaren Jesus.  Det var Petrus som blev den förste av lärjungarna att säga 
”Du är den levande Gudens son” (Matt 16:16)  
 
Det som föregår vår evangelietext i dag är att Jesus har talat om hur svårt det är att på egen 
hand hitta till himmelriket. Ja det är omöjligt, lika omöjligt som om en kamel skulle kunna 
pressa sig genom ett nålsöga. Det går helt enkelt inte. Guds rike kan inte erövras genom 
våld, det går heller inte att vinna genom goda gärningar. Det går inte att förtjäna, lika lite som 
vi kan göra oss förtjänta av livet innan vi har levt. 
 
”Jamen” säger Petrus, hur ska det då gå för oss, vi som avstått så mycket, ska vi inget 
vinna? På detta ger Jesus ett svar som vänder upp och ner på allt. Så här tror jag att Jesus 
menar ”Jo visst vinner ni segern, visst blir ni evigt delaktiga i himmelriket. Ja, t.o.m. mer än 
så, ni blir dom främsta av alla”. Det var inte det svar Petrus tänkt sig att få. Han är en enkel 
man och har troligt vis aldrig satt sin fot i något palats eller regeringsrum. Han frågade inte 
efter några positioner. Men Jesus lyfter upp Petrus och dom andra lärjungarna. Poängen i 
detta är att Tron bär ända in i Guds hjärta. Det är verkligen fascinerande. Genom nåden är 
det fritt tillträde hem till Gud.  
 
Herre hur ska det då gå för oss i dag? Här sitter vi i en nyrenoverad kyrka. Utanför rusar 
världen vidare. Teknikens under avbyter varandra, på det området har vi nu år 2017 nästan 
slutat fascinera oss. I veckan som gick fyllde Viggen 50 år, det var 50 år sedan ett 
viggenplan flög för första gången den 670208. Samma maskin flög över Linköping igen i 
onsdags för att fira minnesdagen. Viggen är i dag ersatt med JAS Gripen. Hur ska det gå? 
Om man förr ställde sig den frågan bara i samband med att människan försökte flyga, så 
ställer vi oss den frågan i dag utifrån vad är det vi kan utföra m.h.a. flyget.  
 
På 70-talet när jag var barn, då upplevde jag att många gick och väntade på ett tredje 
världskrig. Det fanns en rädsla och oro i samhället. I bostadsområdet vi bodde i fanns det 
skyddsrum i källaren med stora stål-dörrar med hjul på. Rejäla grejer.  
 
Men historien upprepar sig aldrig på exakt samma sätt. Nu är en ny situation med globala 
problem i miljön, oro och krig som skapa oändligt stora flyktingströmmar. Hur ska det gå? 



 
Vi som har det bra, har en kallelse att hjälpa de sargade, de slagna och de vilsna. Vi har en 
kallelse! Hur ska det gå? ja det beror på oss.  
 
I bibeln läser vi om Guds omsorg, Gud vill både blommor, djur och oss väl. ”Se på liljorna 
och fåglarna som varken sår eller skördar” (Matt 6:28).  Gud ger dem det de behöver. Och 
när arter dör, finns de kvar i Guds hand. I Guds rike finns alla arter av djur och växter.  
 
Men just nu, i vår tid här, är Vi i ett kristillstånd. Frågan, ”hur ska det gå för oss?” Är en högst 
relevant fråga.  
 
Det som är omöjligt för människor är möjligt för Gud. Guds nåd innebär att Gud ställer allt till 
rätta antingen nu eller i framtiden och det innebär att vi få lita på livets Gud, lita på 
möjliggöraren Jesus Kristus. Lita på Andens vägledning. I ditt hjärta vet du vad som är rätt. 
Stanna upp och lyssna, pröva det du ”hör” gentemot bibelns ord som är vår ledstjärna. 
 
Hur ska det gå? Den kampen sker i vårt innersta, Låter vi rädslan segra då sprids skräck. 
Skräck byggs upp av rädsla. Endast kärleken kan besegra allt detta och då spirar något 
annat. Därför att Den vi älskar lämnar vi inte i sticket. Varken när det gäller medmänniskor 
eller natur. Den vi håller av, har vi kontakt med. På kärlekens grund byggs tron upp, tron är 
som en bro som bär också genom svåra tider.  
 
På Livets väg kan det vara alla väderlekar, Så jag vill avslutningsvis säga några ord om ”När 
det är storm och dimma”, antingen i våra egna liv eller i hela världens liv. När det stormar då 
ser vi inte klart varken var i från vi kom eller vart vi är på väg. Och vi känner oss vilsna och 
oroliga. Det är inte konstigt. Men ”nådens bro som bär” finns under våra fötter och visar oss 
ett steg i taget framåt. Och det är egentligen allt vi behöver, vi kan i alla fall inte ta mer än ett 
steg i taget.  
 
Nåd och tjänst är dagens tema. Nåden är att Gud håller allt i sin hand, och vi får lita på Gud. 
När vi går med Gud, när vi i vårt hjärta håller i livets Herre Jesus Kristus. Så är allt vi erfar 
inneslutet i honom. När Kristi ljus brinner i oss så lyser vi utan att vi vet om det. Tjänsten 
kommer som av sig själv, eftersom Kristi kärlek i oss hindrar oss från att vara overksamma. 
 
Nåden och tjänsten bär Kristus kroppen kyrkan fram genom tiden. Gudstron håller för alla 
tider. Amen 


